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Het voorjaar is de tijd van het jaar waarin we de 
kracht van de natuur ervaren. De tijd waarin we het 
groen om ons heen zien opkomen. De tijd waarin de 
zon ons meer warmte en energie gaat geven. Energie 
die we nodig hebben om ons voor te bereiden op de 
steeds dichterbij komende fusie met de drie ABR ge-
meenten (Alphen aan den Rijn, Boskoop en Rijnwou-
de).  
 
De komende maanden komt het er voor ons als CDA op aan 
onze standpunten van het CDA ABR helder te krijgen en 
zichtbaar te maken. In de nieuwsbrief van december 
schreef ik u dat er in de drie ABR gemeenten hard gewerkt 
wordt aan de voorbereiding  van het verkiezingsprogramma 
voor de gemeenteraadsverkiezingen van 13 november. In-
middels is het conceptverkiezingsprogramma bijna klaar om 
aan u voorgelegd te worden. Ik hoop van harte dat u er ele-
menten in terugvindt waarin u zich herkent. Ook hoop ik u 
de avond wanneer het verkiezingsprogramma tijdens een 
gezamenlijke ledenvergadering met de CDA leden van Bos-
koop en Rijnwoude besproken wordt, te mogen ontmoeten. 
Hetzelfde geldt voor de avond waarop de kandidatenlijst 
vastgesteld  wordt. 
 
CDA en zorg 
Landelijk is er onrust ontstaan rond de financiering van de 
Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten (AWBZ). Er wordt 
verwacht dat mensen zo lang mogelijk zelfstandig de regie 
over hun leven en zorg blijven voeren. Familie, vrienden en 
buren spelen hierbij een essentiële rol. Gemeenten krijgen 
de verantwoordelijkheid om de zorg rond ouderen en men-
sen met een beperking te organiseren.  
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Aan de fractieleden van het CDA de uitdaging hierop te antici-
peren en dit te doen vanuit de uitgangspunten van het CDA. 
 
CDA en Het Groene Hart 
Alphen aan den Rijn en onze fusiegemeenten Boskoop en 
Rijnwoude liggen midden in  het Groene Hart, waar van ouds-
her plaats is voor economische melkveehouderij. Of dat in de 
toekomst mogelijk blijft zullen we moeten afwachten. Op 12 
april wordt er een symposium  georganiseerd door het CDA 
Agrarisch Platform Zuid-Holland, met als thema 'Veehouderij 
Groene hart'. Tijdens dit symposium zullen jonge veehouders 
vertellen hoe zij hun toekomst zien in het Groene Hart. Ik 
hoop dat vanuit onze fusiegemeenten jonge- en ervaren vee-
houders het symposium zullen bezoeken. Houd deze datum 
alvast vrij in uw agenda, op een ander moment hoort u waar 
het symposium plaatsvindt. 
 
Regio Rijn-en Veenstreek 
Op 20 november is de laatste bijeenkomst gehouden van de 
CDA regio Rijn- en Veenstreek, dat samen met de regio Gou-
we IJssel verder gaat als CDA Regio Groene Hart. Ons lid, de 
heer Henk van Rietschoten, heeft zich gedurende twaalf jaar 
met enthousiasme ingezet als secretaris voor de Regio.  We 
zijn hem daar zeer dankbaar voor. 
 De Regio komt op voor de belangen  die in onze regio spelen. 
Ook voedt de Regio de leden van de Provinciale Staten en 
Tweede Kamer met argumenten, zodat zij voor de 
belangen van onze Regio kunnen opkomen. De 
nieuwe CDA Regio bereidt zich voor om een nieuw 
bestuur te vormen, misschien iets voor u?  
 
Cock Kroft , voorzitter van het bestuur 
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De sfeer van “afron-
den” hangt in de lucht 
op het stadhuis. De 
bestaande gemeente 
Alphen bouwt af. Poli-
tiek en bestuur maken 
zich op voor de verkie-
zingen op 13 november 

2013. In Boskoop en Rijnwoude is 
het net zo. Ruim twee jaar nadat de 
raad van Boskoop (!) aan Alphen 
vroeg om herindeling is het eind dit 
jaar zover dat de bestaande ge-
meenten op houden te bestaan en 
er één nieuwe gemeente komt. 
 
De vraag wat er nog afgehandeld moet 
worden, staat niet los van de vraag wat 
we achter laten voor het nieuwe be-
stuur. Sommige dingen kunnen niet 
wachten en moeten behandeld worden. 
Zo moet er een begroting voor 2014 
worden gemaakt, maar er zijn ook za-
ken die door de nieuwe gemeente moe-

ten worden gedaan.  
 
De afweging nu nog beslissen of door-
schuiven wordt met de maand actueler. 
De afronding van de oude gemeente(n) 
vereist grote zorgvuldigheid. Daarom 
vergaderen zowel de raden als de colle-
ges van burgemeester en wethouders 
van de drie gemeenten steeds vaker 
gezamenlijk. Ook de integratie van de 
ambtelijke diensten begint vorm te 
krijgen. Alphen zamelt vanaf 1 januari 
jl. bijvoorbeeld het huisvuil uit Rijnwou-
de in. Ambtenaren lopen stage en de 
afdeling toezicht van Alphen doet toe-
zichttaken in Boskoop.  
 
Belangrijk is dat in de nieuwe gemeen-
te (106.000 inwoners) inwoners niet 
het gevoel hebben op grote afstand te 
staan van de gemeente. Daarom gaan 
we kern- en wijkgericht werken.  
Het CDA heeft hiervoor de basis gelegd 
in een motie die door de drie raden is 
omarmd. Concreet is er straks voor elk 
gebied een gebiedsteam dat het directe 
aanspreekpunt vormt voor alle zaken 

vanuit en voor de gemeente.  
Wie de weg niet weet in het stadhuis, 
kan via het wijkteam contacten leggen, 
waarbij ook van huis uit gewerkt kan 
worden. “De gemeente dichtbij” is het 
motto. 
 
Het nadenken over wat er vanaf 2014 
moet gebeuren is gestart. Het CDA is 
vorig jaar al begonnen met gesprekken 
met inwoners en bedrijven. Meer dan 
ooit zullen scherpe keuzes gemaakt 
moeten worden omdat de economie 
weinig financiële ruimte biedt.  
Tegelijk gaat de zorg voor zwakkeren 
ons aan het hart. Dat geldt ook voor de 
natuur , groen, voor wegen en het on-
derhoud van de omgeving. 
Rentmeesterschap staat voor ons op de 
eerste plaats, nu en ook in de nieuwe 
gemeente.  
 
Wilt u meedenken over de lijnen die het 
CDA uitzet voor de periode 2014 ev.? 
Laat het even weten! 
 
Kees van Velzen, CDA-wethouder.  

Van de wethouder 



Ten derde de V van Verbinding. Het 
CDA is een verbindende partij. We ver-
binden stad en platteland, we verbinden 
links en rechts, we verbinden oud en 
jong, we verbinden arm en rijk. We zijn 
als CDA een volkspartij met wortels in 
alle delen van de samenleving en daar-
door voelen we goed aan wat er leeft, 
in de wijken en in de kernen. Ook van 
onze nieuwe gemeente Alphen aan den 
Rijn.  
 
Ten vierde de V van Verantwoordelijk-
heid. We staan voor een verantwoorde-
lijke samenleving waarin burgers, be-
drijven en maatschappelijke instellingen 
zelf  verantwoordelijkheid nemen voor 
hun eigen handelen en voor hun (leef)
omgeving. De gemeente kan ze daarop 
aanspreken, ze stimuleren om dit te 
doen.  
 
Ten vijfde is er de V van Victorie. Ik 
ben overtuigd van ons vermogen om 
als CDA een klinkende uitslag neer te 
zetten. De peiling onlangs van Alphen 
Stad FM was al helemaal niet verkeerd 
voor ons. Ik geloof in onze boodschap, 
in onze mensen, en bovenal in onze 
kiezers. Samen zijn we CDA, Samen 
zijn we Alphen aan den Rijn!    
  
 
René Vrugt  
Fractievoorzitter CDA 
http://renevrugt.web-log.nl 
 
 

dag van bezinning, als dag voor familie 
en gezin, als zo´n dag!  
 
Maar nu de lente zich aandient en de 
temperatuur oploopt,  blijkt ook de poli-
tieke sfeer verhitter te worden. Ik voor-
spel u alvast een hete herfst in dit op-
zicht. Ook wij als CDA willen er staan dit 
jaar. Met heldere standpunten en aan-
spreekbare kandidaten. Met resultaten 
waar we trots op kunnen zijn.  
 
In dat verband heb ik tijdens de nieuw-
jaarsreceptie van onze CDA afdeling de 
5 V´s geïntroduceerd, die ik ook graag 
hier met u deel. Het gaat om 5 V´s die 
wat mij betreft houvast geven op weg 
naar een goede verkiezingsuitslag.  
 
Ten eerste de V van Veerkracht. Hoe 
vaak zijn we als CDA landelijk niet afge-
schreven? Maar evenzoveel keren zijn 
we teruggekomen als partij die ertoe 
doet. Omdat we een partij van de sa-
menleving zijn met een verhaal dat er-
toe doet.  
 
Ten tweede dan ook de V van Verhaal. 
Het CDA Verhaal is het verhaal van 
hardwerkende, eerlijke burgers die niet 
houden van geschreeuw of extremen 
maar die met fatsoen en op basis van 
waarden en normen met elkaar om wil-
len gaan.  
Die een samenleving willen waarin niet 
de overheid of de markt domineert 
maar waar het de burgers zelf zijn die 
voorop gaan.  

Het nieuwe jaar 2013 is al-
weer 2 maanden oud. We 
zijn op weg naar de gemeen-
teraadsverkiezingen in no-

vember. En dat is goed te merken. 
De eerste verkiezingsretoriek dient 
zich aan, binnen en buiten het stad-
huis.  
 
Zo beschuldigde D66 ons van “slappe 
knieën” omdat we ons realistisch op-
stellen in de kwestie van de plaatsing 
van windmolens aan de Steekterpoort 
(nabij de OTA). Iets waar we helemaal 
niet meer aan zet zijn als gemeente 
maar waar Provinciale Staten een stok-
je voor hebben gestoken. Het heeft dan 
geen zin om als Don Quichot door te 
gaan. Het CDA heeft idealen maar is 
ook een partij van gezond realisme.  
 
Verder gaf VVD wethouder en lijsttrek-
ker Tseard Hoekstra een schot voor de 
verkiezingsboeg door te pleiten voor 
meer koopzondagen. Partijen die daar-
tegen zijn, noemde hij “betuttelend”. 
Alsof zijn standpunt niet leidt tot de 
teloorgang van vele kleinere winkeliers! 
Introductie van meer koopzondagen 
bevoordeelt de grote ketens en tast de 
positie van kleinere winkeliers verder 
aan. Het CDA is ook geen partij van 
altijd maar meer consumeren.   
Wij zijn een partij van waarden en de 
zondag is voor ons heel waardevol als 
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Een jaaroverzicht van alle in 2012 uitgevoerde werk-
zaamheden en bereikte resultaten van het Interim-
Bestuur CDA ABR (IB) vindt u op onze geheel ver-
nieuwde website . U kunt er naar toe surfen via 
www.cda.nl/abr of via www.cda.nl/alphenaandenrijn. 
U vindt hier ook actueel CDA ABR nieuws en een archief 
met belangrijke publicaties alsmede  de fractieflitsen 
en de nieuwsbrieven van het CDA Alphen aan den Rijn. 
Dit gecombineerd met allerlei informatie over het lan-
delijk CDA.  
 
Thans zijn enkele voor het fusie– en verkiezingstraject CDA 
ABR cruciale maanden aangebroken. Voor de zomerperiode 

intreedt moeten het CDA ABR oprichtingsbesluit, het CDA 
ABR verkiezingsprogramma, aanwijzing van een lijsttrekker 
en vaststelling van een CDA ABR kandidatenlijst voor de 
gemeenteraadsverkiezingen van de nieuwe gemeente Al-
phen aan den Rijn een feit zijn.  
 
Gelukkig maken we als IB hele goede vorderingen met de 
voorbereidingen hiervan. Alle CDA ABR leden krijgen bin-
nenkort een uitnodiging voor 2 gezamenlijke al-
gemene ledenvergaderingen, waar in de noodza-
kelijke besluiten genomen moeten worden.  
 
Han Zweers, secretaris Interim-Bestuur CDA ABR 
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Tijdens de bijeenkomst van de CDA Regio Groene Hart 
in het Evertshuis in Bodegraven op 11 december 2012 
hebben de twee kandidaat- voorzitters van de Provinci-
ale CDA Afdeling , Klaas de Vries en Peter Pennekamp 
zich voorgesteld en hun visie gepresenteerd. Inmiddels 
is Peter Pennekamp gekozen tot nieuwe voorzitter.  
Hij is o.a. directeur-generaal bij een Ministerie geweest, en 
voorzitter van de CDA-afdeling Gouda. Voor hem is de C van 
het CDA zijn inspiratiebron.  
 
CDA Statenlid Ton van der Stoep gaf een zeer duidelijke uit-
eenzetting van de “Woonvisie 2011-2020 van de provincie 
Zuid-Holland”: door de financieel-economische situatie zijn 

hypotheken moeilijker te krijgen, het aanbod van wonin-
gen wordt dan groter en de prijzen ervan dalen. De trek 
naar de stad gaat nog steeds door. Gemeenten hebben in 
goede tijden grond aangekocht, die nu in waarde  sterk is 
gedaald. Het verlies moet afgeboekt worden, waardoor een 
aantal gemeenten danig in de problemen zijn gekomen.  
 
De Regio heeft een vervolgbijeenkomst gepland in maart 
aanstaande, waarbij CDA Gedeputeerde Govert Veldhuijzen 
aanwezig zal zijn.  Aad Otto en ondergetekende, resp. 
voorzitter en secretaris van de voormalige CDA Regio Rijn- 
en Veenstreek, hebben na 12 jaar nu officieel afscheid ge-
nomen, onder dankzegging van een attentie.   
 
Samen met Peter Noordhoek, voorheen voorzitter CDA 
Regio Gouwe en IJssel, gaat Aad Otto nog een profiel op-
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Diverse onderwerpen zijn 
de raad in de afgelopen 
maanden gepasseerd. 

Hierna volgt hiervan een selec-
tie en samenvatting.  
 
Overschrijding en risico’s Master-
plan Sport 
In een financiële voortgangsrapportage 
is een overschrijding gemeld van € 
1.676.491 op de uitvoering van Master-
plan Sport Buitensport accommodaties, 
Als CDA-fractie hebben we een com-
missiebehandeling aangevraagd om 
uitleg. Daaruit kwam naar voren dat de  
in 2007 geraamde kosten voor het op-
lossen van de kwaliteits- en capaciteits-
problemen van de basisbuitensporten  
niet toereikend zijn gebleken. Met na-
me door onvoorziene omstandigheden 
en door de lange looptijd van de uit-
voering. Wethouder Du Chatinier geeft 
toe dat het niet goed is gegaan. Het is 
duidelijk dat dit proces niet goed be-
waakt is. Uit de betreffende voort-
gangsrapportage blijkt dat mogelijk nog 
meer risico’s zijn te verwachten bij de 
uitvoering van het Masterplan. De wet-
houder komt met een schriftelijke reac-
tie om hier duidelijkheid over te geven. 
Wij zullen er scherp op toezien of de 
risico’s aanvaardbaar zijn. 
  
Fietsbrug over het Aarkanaal  
Al enige tijd is gesproken over een 
fiets- en wandelbrug over het Aarka-
naal/de N207 in het verlengde van de 
Burgemeester Bruin Slot singel in sa-
menwerking met de provincie Zuid-
Holland. De totale kosten bedragen 
meer dan 5 miljoen euro. Deze brug 
zorgt voor een meer directe verbinding 
met Aarlanderveen en omgeving, en 
meer veiligheid omdat de drukke N207 
niet meer hoeft te worden gekruist. Dat 
is voor veel mensen en scholieren heel 
goed nieuws. De bijdrage aan dit pro-
ject voor Alphen was circa 1 miljoen 
euro (exclusief onderhoud). Door lobby 
van onze wethouder Kees van Velzen is 
dit bedrag verlaagd tot zo’n 300.000 
euro. Op voorwaarde dat de onder-
houdskosten voor onze gemeente 
draagbaar zijn, heeft de gemeenteraad 
met dit voorstel ingestemd. Een mooie 
prestatie die bijdraagt aan Alphen aan 
den Rijn als fietsstad. 
 
Algemene Plaatselijke Verordening 
2013 
In de APV worden zaken geregeld op 
het gebied van openbare orde e.d.  
Hoewel er een nieuwe APV voor de fu-
siegemeente in voorbereiding is, geven 
ontwikkelingen op het gebied van wet- 

en regelgeving en lastenverlichting 
voor burgers en bedrijven de noodzaak 
om de huidige APV van 2010 te actuali-
seren. De CDA inbreng betrof - net als 
bij vele andere partijen - het in twijfel 
brengen van de noodzaak van artikel 
2:6 (flyerverbod). Het amendement 
van A1, dat uitgaat van beperkingen op 
het flyerverbod ivm vrijheid van me-
ningsuitingen, hebben we als CDA on-
dersteund. 
Ook hebben we gewezen op het feit dat 
de provinciale distelverordening is inge-
trokken en hier niets voor in de plaats 
is gekomen. Agrariërs en boomkwekers 
ondervinden hinder van distels, met 
name in de bloeiperiode als de distels 
gaan zaaien. Het CDA zou graag onder-
zocht willen hebben of hiervoor een 
gemeentelijke regeling kan worden 
vastgesteld. In het kader van de har-
monisatie met Boskoop en Rijnwoude 
heeft burgemeester Eenhoorn toege-
zegd hier serieus naar te kijken. 
 
Wijk– en kernenbeleid 
De beleidsnota Wijk- en Kernenbeleid 
‘Maatwerk en dichtbij’ werd behandeld 
door onze CDA wethouder Kees van 
Velzen. De nieuwe gemeente wordt 
opgedeeld in 5 delen en ieder gebied 
krijgt een eigen gebiedsregisseur, die 
komende zomer al gaat meelopen en 
luisteren naar wat er in de wijk zelf 
leeft. Als CDA hebben wij deze beleids-
notitie van harte ondersteund. Het is 
een uitwerking van onze motie om 
wijk- en kerngericht werken speerpunt 
van onze gemeente te maken. 
 
Sobere inrichting nieuwe raadszaal 
Over de huisvesting van de raad en 
griffie lag een voorstel om een minima-
le aanpassing uit te werken: 4 extra 
raadzetels en optimalisering van de 
audiovisuele midden en een optimale 
aanpassing met dubbele ring, interrup-
tiemicrofoons, spreekgestoelte en loop-
paden. Wij hebben als CDA gekozen 
voor een sobere uitvoering, passend bij 
het economisch klimaat. Echter er 
wordt wel een berekening gemaakt van 
beide voorstellen. 
 
Heroverweging besluit Westerhove 
en Wielewaal 
Al geruime tijd wordt er binnen de poli-
tiek gesproken over het wel of niet in 
stand houden van Westerhove en Wie-
lewaal als kleinschalige accommoda-
ties. Samen met de VVD hebben wij 
een amendement opgesteld waarin is 
opgenomen dat het recente besluit tot 
instandhouding van Westerhove 
en Wielewaal gepaard moet gaan met 

zelfwerkzaamheid van vrijwilligers en 
gebruikers. Een ruime meerderheid van 
de raad heeft zich achter het amende-
ment geschaard. 
 
Visie Bospark  
Het Bospark is een icoon van het erf-
goed van Alphen aan den Rijn. Dat 
houdt in dat we er zuinig mee moeten 
omgaan: immers we hebben niet veel 
iconen. We kunnen ons vinden in het 
plan om de ingangen van het park be-
ter zichtbaar te maken en een duidelij-
ke route via het Bospark naar de Rijn-
haven te creëren. We zijn ook een 
voorstander van een opknapbeurt, 
waarbij onveilige stukken verdwijnen. 
Het hertenkamp willen wij behouden, 
veel mensen genieten daarvan! Het 
verzoek van de wethouder om de Prins 
Bernardlaan een brede middenberm te 
geven zullen we steunen. Hierdoor zal 
de oversteek naar het Bospark veiliger 
worden. Als CDA willen we dat de door-
stroming optimaal blijft, echter ver-
keersveiligheid staat altijd voorop! 
 
Windmolens 
Het CDA kiest voor meer duurzame 
energie, wij waren  voorstander van 
enkele windmolens bij de OTA. Maar de 
tijden zijn veranderd. Zonne-energie 
maakt een enorme opmars door. Pro-
vinciale Staten heeft besloten geen 
windmolens toe te staan op deze loca-
tie. De CDA-fractie is van mening dat 
de kans op het succesvol beroep aante-
kenen tegen deze beslissing klein is. 
Vandaar dat wij de vraag van het colle-
ge, of we door moeten gaan met de 
bestemmingsplanwijziging, met nee 
hebben beantwoord. We snappen dat 
de initiatiefnemers teleurgesteld zijn. 
Zij hebben de afgelopen jaren er hard 
aan getrokken en veel energie in dit 
project gestoken.  
 
Cultuurgebouw versus Bibliotheek-
Plus 
Het Cultuurgebouw heeft in de ontwik-
keling van het Stadshart Lage Zijde een 
plek gekregen als publiekstrekker aan 
de Lage Zijde en als impuls voor het 
stadshart. Het CDA is voorstander van 
het concept Cultuurgebouw, juist van-
wege de bundeling van culturele voor-
zieningen en de samenwerking van vijf 
organisaties. Het gaat ons niet om de 
stenen maar om de inhoud! Efficiënter 
gebruik van ruimtes en goedkopere 
exploitatie!  
 
Het recente besluit van b&w om in ver-
band met de veranderde economische 
situatie het Cultuurgebouw zonder de 

stellen voor de toekomstige  voorzitter van de CDA Regio 
Groene Hart, ook een secretaris moet nog gevonden wor-
den.  
 
Met hartelijke groeten, ik zie jullie nog wel weer in een an-
dere hoedanigheid bij bijv. de lokale CDA-afdeling. 

Henk van Rietschoten  
vh. secr. regio R en V  
en momenteel tijd. secr. CDA regio Groene Hart 
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Streekmuziekschool voort te zetten, 
vormt een streep door de eerder beoog-
de brede culturele samenwerking. In de 
lokale media hebben wij kunnen lezen 
dat de Streekmuziekschool en de andere 
organisaties dit als een enorme domper 
hebben ervaren. Ze hebben al jaren naar 
de samenwerking toe geleefd!  
 
Naast deze reacties roept het besluit ook 
vanuit andere invalshoeken vele vragen 
op. Welke besparing levert het voor de 
gemeente op? Hoe ziet de exploitatie er 
uit zonder de streekmuziekschool? Wat 
blijft er van de samenwerking over? Het 
gebouw past in een totaalplaatje met drie 
verdiepingen; wat kunnen we doen met 
de ruimtes die nu niet voor cultuur wor-
den ingevuld? Zitten we daar straks mee 
in ons maag? Of mogen deze ruimtes 
worden ingericht voor appartementen? 
Hoe reageert de betrokken projectont-
wikkelaar VORM op deze verandering, 
past dat binnen hun strategie? En wat 
moeten we nu aan het Oude Raadhuis 
opknappen, immers hier zijn de facilitei-
ten al jaren niet meer optimaal voor ei-

gentijds muziekonderwijs!  
 
Uit de financiële onderbouwing alsmede 
de beantwoording van de hiervoor ge-
formuleerde vragen moet gaan blijken 
hoe houdbaar het nieuwe b&w besluit 
is! Verantwoordelijk wethouder mw. 
Oppatja heeft aangegeven dat exacte 
cijfers nog volgen, maar dat een bespa-
ring rond de 4 miljoen euro wordt ver-
wacht.  
 
Wij zullen de keuze van b&w onder-
steunen, als de besparingen relevant 
zijn en de aangepaste versie toekomst-
bestendig lijkt te zijn. Voorop staat dat 
er een nieuwe huisvesting voor de bibli-
otheek moet komen. Als blijkt dat het 
oorspronkelijke concept cultuurgebouw 
onze gewijzigde financiële mogelijkhe-
den te buiten gaat, is een 
verantwoorde bibliotheek+ 
variant ook een prima in-
vestering!  
 
Marjon Verkleij 
fractiesecretaris CDA 

Deze tekst zult u de komende tijd 
regelmatig op een bord langs onze 
wateren tegenkomen. In het najaar 
van 2012 is het Hoogheemraad-
schap Rijnland namelijk gestart 
met het baggeren van de hoofdwa-
tergangen en polders rondom Alp-
hen aan den Rijn en Nieuwkoop. 
Samen met de provincie is tevens 
gestart met baggeren van de Oude 
Rijn.  
 
Waarom baggeren? Rijnland heeft met 
het baggeren een achterstand opgelo-
pen. In het beleidsplan van het Hoog-
heemraadschap is door de Verenigde 
Vergadering ( =Algemeen bestuur) 
opgenomen dat die achterstand wegge-
werkt moet worden. In 2021 moeten 
alle wateren in het gebied op de juiste 
diepte zijn. Dit is noodzakelijk voor een 
goede afvoer van het water. Bovendien 
leidt baggeren tot een verbetering van 
de waterkwaliteit. In alle wateren ligt 
op de bodem een laag bagger: een 
mengeling van plantenresten en bezon-
ken slib.  
 
De aangroei van bagger is een natuur-
lijk proces. Gemiddeld groeit bagger 
met ongeveer een centimeter per jaar. 
Om te voorkomen dat de wateren 
steeds minder diep worden, moet de 
bagger eens in de zoveel tijd worden 
weggehaald. Voordat er gebaggerd kan 
worden, wordt eerst een meetprogram-
ma uitgevoerd over de hoeveelheid en 
de kwaliteit van de bagger, de directe 
omgeving, de ligging van kabels en 

leidingen, het voorkomen van be-
schermde planten en diersoorten en de 
mogelijke aanwezigheid van munitie, 
asbest of archeologisch materiaal.  
 
Bij een baggerproject is het noodzake-
lijk om een goed beeld van de kwaliteit 
van de bagger te hebben. Hierdoor 
wordt duidelijk wat voor mogelijkheden 
er zijn voor de bestemming van de 
baggerspecie. Daarom worden van elke 
te baggeren watergang monsters geno-
men. In een laboratorium worden de 
fysische en chemische eigenschappen 
van de bagger bepaald. Hiermee krij-
gen we inzicht of de bagger vervuild is 
met zware metalen, minerale oliën of 
teerhoudende delen (PAK's).  
 
Archiefonderzoek en onderzoek naar 
lokaal historisch gebruik geven ook 
aanwijzingen over mogelijke vervui-
lingsbronnen, zodat aanvullend water-
bodemonderzoek kan worden uitge-
voerd. Het merendeel van de bagger is 
schoon genoeg om verspreid te worden 
op de aan de watergang grenzende 
percelen of wordt gebruikt voor kade-
verbetering. In sommige gevallen is de 
bagger vervuild. Deze wordt afgevoerd 
naar een speciale verwerkingslocatie.  
 
Wanneer baggeren? De Flora- en Fau-
nawet bepaalt wanneer er gebaggerd 
mag worden. Er zijn rustperiodes wan-
neer de waterdieren en vissen zich 
voortplanten en hun winterrust houden, 
echter bij brede wateren, zoals de Ou-
de Rijn, is hier ontheffing op mogelijk. 

Omdat de kanten niet worden meege-
nomen, hebben de vissen en dieren 
genoeg kansen om zich daar te ver-
schuilen.  
 
Aangezien de periode kort is dat er 
gewerkt kan worden, moeten er keuzes 
gemaakt worden. Door te baggeren in 
de rustperiode bestaat de kans, dat 
soms vissen worden beschadigd en 
dood gaan, zoals laatst in het Zeger-
slootgebied is geconstateerd. Dit vindt 
het waterschap echt vervelend.   
 
Echter de voordelen van het bagger 
zijn vele malen groter: 
♦ veilig water voor bewoners en 

bedrijven met zo min mogelijk 
kans op wateroverlast; 

♦ schoon water voor bewoners en 
recreanten die volop van natuur 
en landschap genieten; 

♦ viswater voor hengelaars, die 
meer soorten kunnen vangen; 

♦ vaarwater voor watersporters 
van wie kano’s en boten niet 
weer vastlopen; 

♦ natuurlijk water voor laag Ne-
derland als een gebied van in-
ternationale betekenis voor hon-
derdduizenden weide- en water-
vogels. 

 
Meer lezen over het baggerprogramma 
van Rijnland: www.rijnland.net, zoek-
optie baggeren. 

Marjon Verkleij  
lid CDA fractie HHR Rijnland 
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Het wordt weer Lente!  De schepping komt tot leven. Wij 
wensen onze lezers veel wandel– en fietsplezier in dit 
mooie seizoen. Ons eigen Groene Hart leent zich er per-
fect voor. Maakt er naast uw wellicht drukke leven tijd 

voor en geniet ervan, samen met uw geliefden!  


